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На 14 и 15.03.2019 г. в МП се проведоха изпити за придобиване на 
правоспособност. Участие ще вземат Чавдар Пенков, Александър Попчев, Христо 
Караманолов,

На 14.03.2019 г. се проведе заседание на Управителния съвет на ЦОА при 
следния дневен ред:

1. Отчет, обсъждане и одобряване на направените разходи до момента -  
докладват председателят на УС и главният счетоводител;

Обсъждане и вземане на решение във връзка е писмото на 
Софийския адвокатски съвет относно определяне на дати до края 
на 2019 г. за провеждане на обучения в ЦОА „Кр. Цончев“ -  
докладва председателят на УС;

j5. Обсъждане и вземане на решение във връзка с писмото на 
Адвокатска колегия -  Стара Загора за предоставяне на 
мултимедийно устройство -  докладва председателят на УС; 
Обсъждане и вземане на решение във връзка с предложението на 
адв. Силвия Паунова за организиране на курс по защита и 
обработване на личните данни и за ДЛЗЛД -  докладват 
председателят на УС и адв. Силвия Паунова;

5. Доклад за провеждането на Едногодишното продължаващо 
задълбочено обучение по право на ЕС -  докладва председателят 
на УС;

С Отчет за проведените мероприятия и семинари за периода 
21.02.2019 г. -  14.03.2019 г. -  устен доклад на председателя на 
УС;

7. Определяне на теми и лектори за предстоящи обучения в сградата 
на ЦОА „Кръстю Цончев” през м. април, май и юни 2019 г. -  
докладват членовете на УС;

8. Текущи въпроси.
На 14.03.2019 г. Висшият адвокатски съвет даде становище по т.д.№3/2018 

г. ОСГКТК на ВКС, образувано по Разпореждане на Председателя на ВКС от 
04.10.2018 г. о предмет следния въпрос:

„Може ли да се впише наново ипотека съгласно чл. 172, ал. 2 ЗЗД, ако е 
изтекъл десетгодишният срок на действие на вписването и ипотеката 
вече е била заличена по реда на чл. 22 от Правилника за вписванията?” 

Становището бе изготвено от адв. Валя Гигова.
На 15.03.2019 г. Висшия адвокатски съвет получи искане за даване на 

становище по т.д.№1/2019 г. ОСНК на ВКС, образувано по искане на 
председателя на ВКС за приемане на тълкувателно решение по следните въпроси:

1. В какво се изразява разликата във формите на изпълнителното 
деяние „предложи“ и „даде“ в съставите на престъпленията по чл. 304, 
ал. 1 от НК и чл. 304а от НК?
2. Кога е довършен активният подкуп по чл. 304, ал. 1 от НК и чл. 304а 
от НК „даде дар или каквато и да е облага“ („подкуп“) на длъжностно 
лице?

Искането е разпределено на ръководителя на секция „Наказателно право и 
процес“ -  г-н Милен Ралчев, за определяне на експерт-докладчик.



Ha 15.03.2019 г. Висшият адвокатски съвет даде становище по 
к.д.№15/2018 г. КС на РБ, образувано по искане на Президента на РБ, за 
установяване на противоконституционност на разпоредби от Закона за 
корпоративното подоходно облагане.

Становището бе изготвено от ръководителя на секция "Финансово право и 
данъчно право и процес" - г-н Тодор Табаков и съгласувано с ръководителя на 
секция "Конституционно право" - г-жа Сибила Игнатова.

На 18.03.2019 г. във ВСС се състоя поредната среща ръководството на 
Висшия адвокатски съвет- председателят Ралица Негенцова, зам. председателят 
Людмил Рангелов и главният секретар Стефка Въжарова с представляващия ВСС 
Боян Магдалйнчев. Целта на срещата е пълноценен и лесен достъпна адвокатите 
и гражданите до единния портал за електронно правосъдие и осигуряване на 
връзка с Единната информационна система на съдилищата.

Бяха набелязани стъпки относно публикуване на регистъра на адвокатите 
в Единния портал за електронно правосъдие.

На 20.03.2019 г. се проведе международна конференция „Съдебното 
изпълнение в полза на гражданите, бизнеса и Ефективното правосъдие. Актуални 
тенденции в Европа“. Участие взеха председателят на съвета Ралица Негенцова, 
която поздрави участниците в конференцията и членът на съвета Валя Гигова.

На 20.Q3.2019 г. се състоя поредната среща с представители на ВСС с цел 
представяне на етапите от процеса на въвеждане на Единната информационна 
система на съдилищата. Участие взеха главният секретар Стефка Въжарова и 
председателят на Софийската адвокатска колегия Ивайло Данов.

На 22.03.2019 г. се проведе празникът на гр. Велико Търново. Участие взеха 
главният секретар Стефка Въжарова и членът на съвета Веселка Коева. От името 
на съвета бяха поднесени цветя пред гроба на Цар Калоян в двора на църквата 
„Св. 40 мъченици“

На 22 И 23.03.2019 г. ще се проведе международна конференция на тема 
„Арбитраж -  нови предизвикателства“ организиран от Международния 
адвокатски съюз (UIA, ВАдвС и Софийския адвокатски съвет. Участие взеха 
председателят на съвета Ралица Негенцова, която направи и приветствие към 
участниците и членовете на съвета Албена Пискова и Станислав Тонов.

На 22.03.2019 г. ще се състоя 27-мият конгрес на СЮБ. Участие взеха 
председателят на съвета Ралица Негенцова и членът на съвета Стефан Ботев.

На 22.03.2019 г. Висшия адвокатски съвет получи искане за даване на 
становище по т.д.№1/2019 г. ОСГК на ВКС, образувано по разпореждане на 
председателя на ВКС за приемане на тълкувателно решение по следните въпроси:

1. От крй момент възниква и става изискуемо задължението по чл. 350, 
ал. 1 от КТ на работодателя да предаде незабавно на работника или 
служителя надлежно оформената трудова книжка след прекратяване на 
трудовото правоотношение, от кой момент работодателят изпада в забава 
за изпълнението му, кога и как той се освобождава от последиците на тази 
забава?

2. Кога е налице незаконно задържане на трудовата книжка по смисъла 
на чл. 226, ал, 2 от КТ и кога възниква правото на работника или служителя 
да получи, съответно - задължението на работодателя да заплати 
обезщетението по чл. 226, ал. 2 и ал. 3, изреч. 2 от КТ?



Искането е разпределено на ръководителя на секция „Гражданско право и 
процес“ -  г-жа Валя Гигова, а за експерт-докладчик е определена адв. Светлана 
Нейкова.

От 28-30.03.2019 г. се състоя Постоянен комитет на съвета на адвокатурите 
и правните общества в Европа -  ССВЕ в гр. Рим, Италия. Участие взеха 
председателят на съвета Ралица Негенцова и адвокат Ели Христова. Разполагате 
с подробен доклад за разискваните въпроси.

На 27.03.2019 г. се състоя представяне на заключителна конференция по 
проект Стратегически реформи в НБПП по оперативна програма „Добро 
управление“. Участие взеха
председателят на съвета Ралица Негенцова, главният секретар Стефка Въжарова, 

членовете на съвета Албена Пискова, Нели Виодорова.
На 27.03.2019 г. се състоя УС на ЦОА „Кр. Цончев“ при дневен ред:

1. Отчет, обсъждане и одобряване на направените разходи до момента -
докладват председателят на УС и главният счетоводител;

2. Обсъждане на Решението на Висшия адвокатски съвет, с което не 
се утвърждава предложеният проекто-бюджет на ЦОА за 2019 г. 
Обсъждане и приемане на проекто-бюджет, съобразно Решението 
на Висшия адвокатски съвет -  докладва председателят на УС;

3. Обсъждане и вземане на решение във връзка с предложението за 
издаване на книгата “Бащите на Българската конституция: 
Мрежата на националната тъкан” с автор: проф. дин Милко 
Палангурски -  докладва председателят на УС;

4. Обсъждане и вземане на решение във връзка с 
взаимоотношенията на ЦОА със Софийската адвокатска колегия 
при организирането на съвместни семинари и разпределението на 
финансовата тежест -  докладва председателят на УС;

5. Доклад за провеждането на Едногодишното продължаващо 
задълбочено обучение по право на ЕС -  докладва председателят 
на УС;

6. Доклад за организацията и провеждането на Курса за подготовка 
за изпита за адвокати и младши адвокати (15-18.04.2019 г.) -  
докладват членовете на УС;

7. Отчет за проведените мероприятия и семинари за периода 
14.03.2019 г. -  27.03.2019 г. -  устен доклад на председателя на 
УС;

8. Текущи въпроси.
На 27.03.2019 г. Висшият адвокатски съвет даде становище пред 

Комисията по бюджет и финанси към 44-тото Народно събрание на РБ относно:
Проект на Закон за изменение и допълнение на Закона за банковата 

несъстоятелност №954-01-9/26.02.2019 г.
Проектът на становище бе изготвен от адв. Валя Гигова, като становище бе 

дадено и от адв. Любомир Денев.
На 4 и 5.04.2019 г. международен форум на адвокатите в Берлин на тема:“ 

Конфиденциалността-проблемът на адвоката“. Участие взеха членовете на съвета 
Емил Ядков и Станислав Тонов. Разполагате с подробен доклад.

На 5.04.2019 г. се проведе заседание на Управителния съвет на ЦОА при 
следния дневен ред:



1. Отчет, обсъждане и одобряване на направените разходи до момента -  
докладва председателят на УС;

2. Обсъждане на Решението на Висшия адвокатски съвет, с което не 
се утвърждава предложеният проекто-бюджет на ЦОА за 2019 г. 
Обсъждане и приемане на проекто-бюджет, съобразно Решението 
на Висшия адвокатски съвет -  докладва председателят на УС;

3. Текущи въпроси.
На 5.04.2019 г. се проведе церемония по връчване на дипломите на 12-тия 

випуск на международната магистърска програма и 2-рия випуск на 
Следдипломната квалификация по право на Европейския съюз. Участие взеха зам. 
председателят Людмил Рангелов и главният секретар Стефка Въжарова.

На 10.04.2019 г. се състоя кръгла маса на тема “Конституцията -  източник 
на правото“ организирана съвместно от висшия адвокатски съвет и Софийския 
адвокатски съвет. Бих искала да благодаря на адвокат Валя Гигова за 
организацията.

На 12 и 13.04.2019 г. се проведе семинар на тема „ Чуждестранни 
инвестиции и инвестиции в недвижими имоти. Европейски и български 
регулации“ организиран съвместно от UIA, Висшият адвокатски съвет и 
Софийският адвокатски съвет.

Бих искала да благодаря на членовете на организационния комитет Валя 
Еигова, Екатерина Ераматикова, Константин Димитров за прекрасната 
организация на семинара.

На 12.04.2019 г. се състоя официално откриване на проект на Фондация 
Институт по право и правосъдие“ ефективен партньор за реформираната съдебна 
система“ по ОПДУ. Участие взе зам. председателят Атанас Стоянов

На 15 и 16.04.2019 г. председателят на съвета Ралица Негенцова, зам. 
председателят Атанас Стоянов, гл. секретар Стефка Въжарова участваха в 
тържествените чествания по повод 140 годишнината от приемането на 
Търновската Конституция, които се проведоха във Велико Търново:

а/ представяне на монографията на проф. Милко Палангурски „бащите на 
Българската конституция“;

б/ откриване на изложба „Дневниците на Народното събрание“;, 
в/ откриване на изложба „Учредителите. Търново и българската 

държавност“ посветена на изработването и подписването на Търновската 
конституция.

г/ Конституционният съд на РБ проведе тържествено открито заседание в 
сградата на Учредителното събрание във Велико Търново.

д/ тържествен молебен катедрален храм Рождество на Св. Богородица“ 
е/ 44-тото Народно събрание проведе тържествено заседание в сградата на 

Учредителното събрание във Велико Търново.
ж/празнично шествие и поднасяне на венци пред паметника „Майка 

България“.
На 16.04.2019 г. председателят на съвета Ралица Негенцова и главният 

секретар Стефка Въжарова взеха участие в честването на 140 годишнината от 
приемане на Търновската конституция и Деня на Конституцията и юриста от АК 
Ямбол.

На 15.04.2019 г. се състоя тържествено честване на Деня на българската 
конституция и професионалния празник на юристите и съдебните служители



организирано от Висшия съдебен съвет. Участие взе зам. председателят на съвета 
Людмил Рангелов.

ПРЕДСТОЯЩИ СЪБИТИЯ, МЕРОПРИЯТИЯ, СТАНОВИЩА
На 17.04.2019 г. ще се проведе тържествено честване на 140 годишнината 

от приемането на Търновската конституция
На 18 и 19.04.2019 г. в МП ще се проведат изпити за придобиване на 

правоспособност. Участие ще вземат Людмил Рангелов и Чавдар Пенков.
На 10 и 11.05. 2019 г. ще се състои конференция на тема „Етичните правила 

на адвоката, съдията, прокурора -  гаранция за справедлив процес“, организирана 
от висшия адвокатски съвет и Софийския адвокатски съвет и Клуба на адвокатите 
франкофони

На 19.04.2019 г. ще се проведе честване по случай 140 годишнината от 
приемане на Търновската конституция и деня на конституцията и юриста, 
организирано от АК Благоевград.

На 3-5-.05.2019 г. ще се проведат дни на Македонската адвокатура в гр. 
Охрид -  Македония.

На 8 и 9 май 2019 г. ще се състои 12- ти национален конгрес на Испанската 
адвокатура в гр. Валядолид, Испания.

На 17.05.2109 г. пленарно заседание на ССВЕ в гр. Порто Портогалия.
На 24 и 25 май 2019 10-ти форум по бизнес дело в гр. Виена Австрия, 

организиран от ЕЛА
30 и 31.02019 г. конгрес на FBE

КОМИСИЯ ПО ПРАВНИ ВЪПРОСИ

Получени сигнали, предложения и искания за становища

Във Висшия адвокатски съвет, с вх. №495/11.03.2019 г., постъпи искане 
от сдружение "Солидарност" за издаване на тълкувателно решение във връзка с 
противоречива практика на районните съдилища по прилагане правилата на 
заповедното производство по реда на ЕПК.

Искането бе изпратено на ръководителя на секция „Еражданско право и 
процес“ -  г-жа Валя Еигова за предварително становище.

Във Висшия адвокатски съвет, с вх. №690/15.03.2019 г., постъпи молба- 
обръщение от Пламен Парашкевов Йоргов относно промени в наказателното 
законодателство.

Искането бе изпратено на ръководителя на секция „Наказателно право и 
процес“ -  г-н Милен Ралчев за предварително становище.

Във Висшия адвокатски съвет, с вх. №846/20.03.2019 г., постъпи искане 
от Председателя на Адвокатска колегия - Бургас за сезиране на КС на РБ на 
основание чл. 150, ал. 4 КРБ, във връзка с разпоредби от ЕПК и АПК.

Искането бе изпратено на ръководителя на секция „Еражданско право и 
процес“ -  г-жа Валя Еигова и на ръководителя на секция „Финансово и данъчно 
право и процес“ -  г-н Тодор Табаков за предварително становище.



Във Висшия адвокатски съвет, с вх. №1064/15.04.2019 г., постъпи сигнал 
от адв. Мариана Вълкова и адв. Огнян Янков относно служебното следене от съда 
за наличието на основания за нищожност на правните сделки.

Искането бе изпратено на ръководителя на секция „Гражданско право и 
процес“ -  г-жа Валя Гигова за предварително становище.

Във Висшия адвокатски съвет, с вх. №1065/15.04.2019 г., постъпи сигнал 
от адв. Мариана Вълкова и адв. Огнян Янков относно възражението за 
прихващане от ответника.

Искането бе изпратено на ръководителя на секция „Гражданско право и 
процес“ -  г-жа Валя Гигова за предварително становище.

Готови доклади и проекти

На 01.04.2019 г. Висшия адвокатски съвет получи от експерт-докладчик - 
адвокат Любомир Владикин проект на искане до КС на РБ за установяване 
противоконституционност на разпоредбата на чл. 10, ал. 1 от Закона за митниците, 
в изпълнение на Решение №1553/18.01.2019 г. на ВАдвС.

На 03.04.2019 г. Висшия адвокатски съвет получи мотивиран доклад от 
ръководителя на секция „Конституционно право“ -  г-жа Сибила Игнатова, в 
изпълнение на Решение №1164/14.09.2018 г. на ВАдвС, относно искането на 
сдружение "Бахчи-Бадечки" - гр. Стара Загора за сезиране на КС на РБ на 
основание чл. 150, ал. 4 КРБ във връзка с разпоредби от ЗУТ.

Докладът, изготвен съвместно с експерт-докладчика адв. Валентина 
Бакалова, ще бъде внесен за разглеждане на заседанието на Висшия адвокатски 
съвет на 19.04.2019 г.

На 10.04.2019 г. Висшия адвокатски съвет получи предварително 
становище от ръководителя на секция „Конституционно право“ -  г-жа Сибила 
Игнатова, в изпълнение на Решение №1703/15.03.2019 г. на ВАдвС, относно 
предложение от адв. Симеон Стойчев за сезиране на КС на РБ във връзка с чл. 109 
от Закона за здравното осигуряване.

Становището ще бъде внесено за разглеждане на заседанието на Висшия 
адвокатски съвет на 19.04.2019 г.

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ВИСШИЯ j / /  /
АДВОКАТСКИ СЪВЕТ: l/ s  /

РАЛИЦА НЕГЕНЦОВА


